
Gép divizió
IV. évfolyanl. 6. szám

Aktuális feladataink a VTG - ben,

avagy finisben a pénzügyi év sikeréért

Nëzzük elöszOr a mar elkészült jelentósebb dolgokat:

Legyártottuk a torzsgyári 9005/6 gépekhez az iij op-
tikázó fejekeL az elsö vizsgálatok nagyon bIztatóak.

A november elején kiszilhtott A40 .. es gép (1040) is a
sikereinket fogja szaporitani. Az ãltalunk kitüzött határidö
elOn gyakorlatilag egy hónappal sikerult befejezni, a vevö
megelegedésére.

Az I db egyiptomi GLS sort (1450) sikerült idöben
' szereltkész állapotba hozni. A vevO jelenlétében folytak a

prObák. és a legfrisseb hir, hogy átverte a gepet. Az idei év
egyik sikerének konyvelheto el ez a projekt, tekintve hogy
valójában szepternber elején kezdtUnk neki a munkãnak. Az
idökozben elöfordutt müszaki gondok ellenére sikerOlt
teijesiteni a szoros határidöt. Köszönet az
alkatreszgyáruisnak és a szereldének a jOl szervezett
munkáért.

Most pedig néhány szót azokrôl a feladatainkról,
meRck meg erre az évre hãtra vannak:

A GE Plastic - GyantadarálO (151411) a véghajrájában
jar. Szoros az egyuttmükodës a kooperáció és az
alkatreszgyãrtás kozOtt a szük határidö miatt. A kiszállitãs
határideje Il/30. Akadtak müszaki problemák. de az
alkatrész üzem példás igyekezettd oldja meg a feladatait.

Az Enfield-i vizesbevont módositás (1472) szintén egy
kemény feladat. A kooperáciOs partnerek elkëszültek a fe-

)adartal, igy azokat jó szervezéssel sikerult idejében kiszãl-
)litani. A VTG-ben kiemelt feladat most egy bevonOfej le-

yártása I 1/30-ra , amely a kisérletekhez szukséges. A
szakembereink I2/l0-tOl lesznek a helyszinen a kooperãciOs
kollégákkal. A többi meg gyártásban lévO alkatrészeket is be
kell fejezni 12/lO-ig.

A mãsik Enfield-i projekt aPD7 pelletadagolO (1449) is
az utolsO fázisába Crkezett. A tervek szerint I 1/27-28 kozött
tartunk a vevö jelenlétében EVP-t. majd I 1/30-an

kiszãllitjuk. JanuOrban Iesz a helyszini installáció.

Változtai. a Bp-i Fényforrãsgvar részére szOllitandô hi-
ganvgOz geprnOdositãso'k (3169) szállitási határidejei. A
keménvuvegti sorhoz való BH és N46 gépek forgácsolasat
I 1/27-en fejezzuk be. az EVP idâpontjãban egy-masfél
hetes csüszás lehet a I I/30-hoz képest. Nagy feladat meg a
hiányzó keráruk idöbeni beszállitása. A lágyuvegu sornál az
N47 alkatrészgyãrtása is várhatOan befejezödik 11/27-re
nagy kihivãs viszont. hogy a Sealex forgacsolását be kell
fejezni 12/20-ig. Uj hir. bogy az N46 prObãi az üzemi szin-
tig itt fognak megtörténni.

A HSI-IX 4. generaciOjinak gyartása utemesen halad. A
tervek szerint november végére keIl 48 fejet a VTG-ben
Osszeszerelnünk. december 15-re Ic kell cserélni a váci KT
I. soron 36 fejet. (Eddig 18 indukciOs fejet szállitottunk ki.)

1998. November

A szOkre szabott idO ellenére az LDM csapat mindent
megtesz a december 7-i részhatáridO teijesitése érdekében.
A szerszãmüzem kiemelkedO teljesitményt nyüjt a gyártãs
terén és a beszerzésnek is sikerult eddig minden tételt
határidOre behozni.

Elöretekintés a következô pénzügyi évre:

Zömében jovO évi feladat, de mar idén is van dolgunk a
vaci T5 (3451) projekttel. Ebben az évben el kell
készitenünk 4 db égeto keretet Cs befejezni a beforrasztO fej
kisCrleteket. Februãrra kell meglennunk az állvãnygyarto Cs
szerelO gCpekkel. Ebben a projektben gyártãsba adtunk
1 8000 ôra munkát. SzintCn váci projekt a Vello program.
Jelenleg 10600 óra forgácsoló munkát inditottunk a gyártás-
ban.

Nagyon fontos tartalCkalkatrész kiszãllitãsi tervet is tel-
jesItenünk kell meg ebben az Cvben. Kiemelten az enlieid-i.
brazil és az Cszak-amerikai projektekkel keil foglalkozni.
CCI a iemaradás teljes megszuntetCse. amelyhez Jo thon
haladunk.

Ev vCge, hajtás. IdOsebbek azt mondják. volt ez mar
rosszabb is, nekem ez meg csak a misodik. Tiszteletre méltO
az erOfeszitCs. KOszonjuk!

Szegedi lstvOn

Györ-novem ber

GyOrben (mint ahogyan az egCsz DivIzióban) a novem-
ben hónap rendkivul nagy erOfeszitCst igényelt szinte
minden terUlertOl.

Aug fejeztUk be az FF5 FejfüzO gép gyãrtãsát, valamint
a Thermatool projekt egységeinek szerelCsét. mar teijes
kapacitãssai keilett gyártani a Horizontális bench gCpeit. Bar
nem olyan Crtelemben beszCihetUnk gCprol, mintha azt egy
Tãrcsagyártó gCp esetCben tesszUk, azonban ezeknCl a
bencheknCl korãbban nem gyartott. uj tervezCsü gepekral
van szá, Cs a hatánidö november vége.

Ahhoz, hogy erre a határidOre a szerelCseket be rudjuk
fejeznL rendkivuli erofesztes szukseges a gvartason ki'.ul a
Beszerzs szervezetCtOl is. GyOrben ez a prbjekt igényli a
legnagyobb figyelmet es szervezettséget. Kollegáink mar
napi 24 Orában szereiik a gepeket. hogy tartani tudjuk a
hatánidöt.

SzintCn sok munkát jelent meg a 4 db U TárcsagyártO
gCp szerelCse Cs átadasa is. Sajnos. ebben az esetben is
komoly gondot jelent a kereskedeimi áruk kCsése. azonban
várhatôan a napi 16 Orában szereit gCpek EVP Oradãsát
november végCn ci tudjuk kezdeni.

December kozepe hetyert november végCre tervezzuk a
Voest Alpine rCszére gyártott egysCgek kiszállitását.
Jelenleg a kapacitásunk vegessCgCt. iiletve a fizikal
teijesithetOseg határát kivéve nincs akadályozó tCnyezO
abban. bogy eat teljesiteni tudjuk.
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Györben is elkezdtuk a 15 projekt gepeiriek gyártásba

adásãt, illetve a megmunkálãsokat Ez a projekt jelenleg

csak a Tárcsagyártó gép és Fejkenö gepek esetében jelent

feladatot Györ számára, de ügy gondolom. további gepek

györi gyártása válik majd szukségessé a késöbbiek során.

tLijabb megrendelések érkeztek a Voest Alpine-tO!.

melyek gyártasba adãsát mar el is kezdtuk.

A kovetkezO ëv elsö felének egyik legnagyobb feladata

GyOrben a két-két kirakó-berakO gép gyartása lesz, melyet

eszak-arnerikai megrendelésre gyártunk. Két egyseget mar

gyartásba adtunk. és terveink szerint a gepek nagy része

meg ebben a naptári évben gvártásba fog kerulni.

Szintén nag feladatotjelent a Vác részére gyártott Vello

projekt. Ezt a VTG-vel megosztva gyártjuk. azonban meg

igy is jelentOs szervezési és gyártási feladatok várnak

mindkét telephelyre.

Ugv érzem. a korábbi évektO! eltéröen az idei év gy fog

befejezOdni. bogy a következö évet zokkenömentesen

tudjuk kezdeni. •Ebben természetesen meghatarozO szerepe

van a tervezésnek. elökészitésnek. beszerzésnek, szóval

szinte mindenkinek. A magam részéröl biztos vagyok

abban, bogy minden érintett terQiet átérzi a fe!e!osségét. és

mindent meg fog tenni azért. bogy a következô év nagy

lendulettel indulhasson.

Molnár lmre

Orvendetes mOdon megszaporodtak az utObbi idöben a

befejezen Zöld öves projektek a GCpdiviziôban. Mulder és

Scully ugynokokkel ellentétben ezeket a projekteket ered -

ményesen zártuk le és az akták Ott sorakoznak a Six Sigma

team szobájában a polcon. Az akták tartaima nemcsak

puszta formalitás. hanem egy-egy vaiOs Cs eredmenyes

tevCkenység dokumentáciOja. melyeket be is vezettunk a

DiviziOban. Az elemzCsek során a ZoId övesek egyre biz-

tosabban alkalmazzák a Six Sigma eszkozöket. melynek

eredmCnyekCppen 300.000S megtakaritast értunk el ebben a

pCnzügyi Cvben.

Szili LászlO GyOrben a 96.0005 CrtCki tavalyi selejtet

vizsgálta szer"ezeti egysCgenkCnt. illetve a gyártást szak-

mankent részletesebben is. A föbb selejtokok megã!lapitása

után szánios vá!toztatást vezeten be a munkautasitásokban

Cs az e!lenörzési rendszerben tobbek kozott a kemenyfCm

lapkák forrasztásával. az anyagkeveredCsek mega-

kadálvozásával. a hOkeze!Csek elOirásával Cs a Se/eu Anali-

rika, Bi:ortság rnükodCsével kapcsolatban. Ez is nagy

mértékben hozzâjãrult ahhoz, hogy közel felCre csdkkent az

idei selejtmennyiség.

Risai János az 1S09001 auditra valO felkCszulés sorãn

vetette be az oktatáson tanultakat. A feszitett felkCszUlési

menetben nagy segitsCget jelenten az Ogynevezett Hibamód

és Hatás Elem:és, melynek során a teruletek vezetOinek

bevonásával gyorsan azonositani tudta azokat a nem-meg-

felelOsCgeket, melyek minösitCsunk megvédCsét veszélvez-

tették. Az elemzCst kovetO gyors beavatkozások - melvek-

ben a DiviziO szinte valamennyi munkatársa aktivan rCszt

vert -. nagy mértékben hozzájárultak az audit sikeres-

segéhez.

Jelinek lstvãn igazi csapatmunkát vezeten a kulön

megrendelCsre készult, KT sorra alkalmazott DFSS (Hat

S:igrna Képességre Torténä Terve:és) során. A péidaértéku.

részletes elemzCst érdeklOdCssel fogadták a GE Lighting

Europe vezetCsében is. A számitOgCppel dolgozOk kedvCCrt

az elemzës teljes anyagát elhe!yeztuk az intraneten a kovet-

kezö cimen:

http://tungsramO. light. ge . corn/S ixSigma/s ixsigrna. hun.
(

Reméljuk hasznos segedeszkoz !esz mindazoknak, akik

hasonló elemzéseket kCszitenek.

Nagy Lmre kiválO munkát vCgzett az árajánlatainkban

szerep!O Oraszám. valamint a normaidO és a tCnylegesen

felhasznált orak osszehasonlitasa során. Ennek a Six Sigma

projektnek a során keru!t egysCgesitCsre a mUveleti kOd-

szãmrendszer a kCt telephely (GyOr és VTG) kozOtt. ezzel

biztositva a zOkkenãmentes átjárhatOságot. valamint a Nor-

rnaválto:tatási napld és a Gyártási válto:tatths javaslatjegy-

:ökOnvv. de ide tartozik a KapacitásnOvelô kooperdciós

,nunkák kiadthsdnak nódját szabályozO intCzkedCs is.

A lezárt projectek mellett nem feledkezhetUnk meg a

meg folyo munkáinkrOl sem. A technologiai hibãk mCrCse

befejezOdott az AlkatrCszgyártásban, jelenieg a mCrési

eredmenyek kiCrtCkelCse folyik. Az elfekvO kCszletek

elemzCse mellen - melyben a kulcsteruletek vezetäi, dol-

gozOi is rCszt vesznek. - a rovid távü megoldáson is dol-

gozunk. Ebben a munkãban nagy szerepet vâllalnak az(

Anyaggazdálkodás dolgozOi. A Fejlesztésen kCszU!nek

tervezCst megelOzO DFSS elemzések a jovo Cvi projektekre.

a PMT egyebek mellen az arajanlatadas idejCnek csokken-

tCséve!, GyOrben pedig többek kozOtt a technolOgiai

mOdositãsokkal. a darabolási ráhagyãssal és a tarta!Ckalkat-

rCsz gyartásának hatekonyságâval fog!alkoznak a ZOld öves

kol!egák. Ezekräl a projektekrO! hamarosan rCszletesebben

is irunk majd! Erdemes tudni rOluk. hiszen az Iga:sOg ideát

van.'

Mihálvi Zoltán

Köszönjük neked L3

A napokban tobbunknek Crkezett a nevCre egy mail. A

feladO John Sciaroni a St Louis Lamp tárcsagyártással meg-

bizort vezetoje kOszönetCt fejezte ki abbOl az alka!ombOl.

hogy befejezOdott gyárukban a tarcsagyãrrás rnodernizálása.

A kb. 40 db rCgi (a mi AS-as gCpeinkhez hasonlO) tar-

csagyartOt 9 db L3-as tarcsagyartOval vãltották fel. Az igy

elkCszUit jobb minOsCgü tárcsãk aztán minden változtatãs

nClkul 2-3%-kal megemeltCk a ámpagyártO gCpsorok kiho-

zatalãt is!

Zöldek



GépdivIzió

Ezért a köszOnet nyilvánita.s, arni az egesz Gépdivizió

számára elismerés, olvassuk hat mindannyian:

,,Kedves Mindenki!

A mai napon egy koszonetnyilvanitó unnepseget tartot-

tunk a Tãrcsa Uzemben. Szerettem volna megragadni ezt az

alkalmat, hogy koszonetet mondjak Onöknek az L3-as

projektben valO közremiködésukert. Az elmült két évben az

Onök segitsegével jelentösen megváltoztattuk gyártási

folvamatunkat. ami a cegnel eltoltött kilenc évem alart a

legnagyobb gyártãsi eljárãs-módositás volt. Az idáig vezetö

t természetesen nem volt problémãktOl mentes, hiszen so-

sem az. dea csapat sikeresen vette az akadályokat.

Sokan vettek részt a projektben. nehéz mindannyiuknak

köszOnetet mondani.

Gépdivizió:

A tervezésért és egy rendkivu! megbizhata gép

épitéseért. Mindenkit teljesen meglepert, hogy a legelso gép

érkezésekor aug egy óra installációs munka utãn mar

probatárcsákat gyartottunk. Az értékesités utáni tamogatas

szintén tOkéleres volt. NAGYON BOLDOGOK vagyunk a

mi gépunkkel! Kulön köszonet TOth Zoltánnak,

Bundi&Yanni-nak (Vida András és Karcicsonp János).

Koszönom szépen a györi gyárnak!

Bar a tárcsagyártãs egy folyamatosan fejlesztendö

teruletet jelent. köszonöm, hogy az elmült két évet ilyen

sikeressé tették szamomra! RendkivUl kellemes volt onökkel

dolgozni a projekten.

Kérem, kOzvetItsék elismerésemet azoknak a munkatár-

saknak. akik kozremükOdtek ebben a sikeres projektben.

Koszonöni mindenkinek!"

John

KEM

Október 26-an Budapesten kerUlt sor a GELE KEM
(kornvezet-

	

egészseg

	

és

	

munkavédelem)

	

eves

tevekenységének értékelésére. A Gépdivizio eves

beszámolOját DOnczO Zoltán gyarigazgato tartona. Bar

baleseti számauik javultak a tavalyi mutatókhoz képest.

további javulásra van szukség, ahhoz, hogy jövôre mi

vehessUk at a legjobb KEM tevékenységért járá

emlékplakettet. Idén ezt a dijat a kisvárdai gyár kapta meg.

OrOmmel tájékoztatunk mindenkit, hogy a Gépdiviziónak üj

kornyezetvédelmi koordinátora van Kovács Eva

személyében. SegItsUk öt munkájában és kivánjunk neki sok

sikert!

Ui szín a GépdivIzióban

MinöségbiztosItãsi rendszerunk hatékony mükodésének

fontos eleme a folyamatos minöségjavitás. E munkának

celia a vevöigenyék magasabb szintU kielégitése, a nem

megfelelo minosegbol adódó koltsegek csökkentése. A cé-

bk elérésének legfontosabb eleme az aktiv dolgozoi rész-

vétel a minoségjavitasban. hibamegelözés és gyors hiba-

javitás. Az alkatrészgvártãs. szere es, ebektromos szerelés

teruletén dolgozok ãtérzik. hogy a minãsegi munkãra szuk-

ség van, a problémak megoldasanal számitunkjavaslataikra.

A minâség terén kiemelkedö teljesitményt nyüjto munkatár-

sainkra hivjuk fel a figyelmet ,,Minäségert" póló akciónk-

kal. Oket jutalmazzuk egy zöld szinü polóval, amin a ..Mi-

noségért" felirat lesz Iathato.

A j utalmazonak névsorának osszeál lItásánál termCszete-

sen a folyamatos. kivãlO minöségü munka volt az elsöd!e2es

szempont. A VTG-ben 149 fö, Gyârben 64 fâ kerult ci-

söként ebbe a körbe. Az 1998 év feladatai kozt szerepelt

selejtkoltségUnk 50%-os csökkentése. A pénzü2yi év

végéhez közeledve megallapithatjuk. hogy sikerult meg-

kozelirenunk ezt a célt. A megvaiositásában nagy szerepuk

volt a jutalmazott munkatârsainknak. Koszönjuk munkáju-

kat. kivánunk további sikereket!

Reméljuk. egyre több munkatãrsunk fogja kiérdemelni

Cs viselni ezt a pôlOt!

Teravagimov Pal és Sziii LászlO

Hiányzás csökkentési program

Kedves Munkatársaink!

Orömmel számoiunk be Onoknek, hogy a "hiánvzás

csökkentésCért" akciónk ismCt elérte céljãt.

Az 1998. évre azt a célt tüztuk ki, hog)' a hiãnyzãs miatt

kiesen idö ne haladja meg a 3%-ot.

Ennek érdekCben kulönbozö akciôkat dolgoztunk ki. p1.:

	

bevontuk a munkaegeszsegugyi szolgalatot. néhán\'

teruleten védöoitás akciót szerveztUnk. megszuntenunk tObb

e2észségre káros körU Imén yt, .stb.

TerrnCszetesen a jutalmazási akciônk is hozzãjárult ah-

hoz, hogy nem emelkedett a hianyzasok szãma, mel)' a kie-

sert idö aranyaban jelenleg 2,64%.

Decemberben átadjuk a kompakt fénycsovet és a vacso-

rajegyet azoknak. akik az elsa fClCvben. ilietve az egész év

sorãn rendelkezésre álltak. KOszonjUk!

A jovö évre is meghirdetjuk a jutalmazási akciOt

-hiánvo::, inert hiánv:ol!' -'melyhëz minden Munkatarsunk-

nakjô egészséget kivánunk!
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VTG

Régi hagyományainkhoz hIven, ebben az

évben is - szerény kOrulmények között- ok-

tOber 16.-an megrendeztUk a nyugdijas

találkozOt. Az elOkészUleti munkák mar egy

honappal elötte elkezdOdtek, megh ivOkat ren -

delni és cImezni. postázni, stb.

A gyári konyhával tOrtént megegyezés

aiapJán elkészUlt az izietes vacsora. NyugdIja-

saink mar 12 óra korul elkezdtek szal1ingózni

a gvárba, felkeresve régi kollegaikat, barátai-

kat. 15.30 ôrai kezdésre zsufolasig megtelt

mind a két helyiség, amelyet délelOtt folya-

man tisztsegviselOink berendeztek, illetve

megteritettek.

CsákO JOzsef köszöntötte nyugdijasainkat

majd rOvid ártekintést adott az elmUlt évrOl.

valamint a jövOrOl. A Jo hangulatban elfo-

gyasztott izietes vacsora, és mind a vezetOk-

kel, mind egymãssal folytatott jókedvü

beszélgetések után nyugdiJasaink meg-

kOszOnték fáradozásainkat, valamint azt, hogy meg mindig

gondolunk rájuk. Reméljuk, jövOre valamennyiukkel üjra

találkozunk!

Németh Gyorgy

Gyä r

Sokéves hagyomany, hogy minden év oktOberében a

gyár nyugdiJasait meghivja a vezetés , Uzemi tanács és a

szakszervezet a volt munkahetyukre. baráti találkozOra.

Idén október 16.-an délután az ebédlOben kerult sor az

esemenyre. A meghivãsra szinte minden nyugdijas meg-

jelent. akiket elãször Fekete Lajos Udvözölt, majd Donczö

DIjazottaink

Törzsárda:

5 eves:

Polgar Istvãn

Minorits Károly

10 eves:

Kiss Tamás

20 eves:

Tóth Ivan

BagOcsi Emil

Hudák Gyuláné

25 eves:

Szalay Alajosné

Szemenkár Zoltãn

KOkai Kolozs

30 eves:

Kiss Lajos

Szabó JOzsef

GépdivIzió

Az izietes ebéd után nyugdijasaink fehér asztal metlett

sokáig egyUtt maradtak. Felelevenitették a régi emlékeket,

melyek velUk a gyárban, munkãjuk kozben elOfordultak. A

jo hangulatü beszélgetesbe bekapcsolódtak a gyár vezetOi is.

Azzal váltunk el, hogy jOvöre -reméljQk mindannyian-

Cjra találkozunk!

Veszprémi Gyorgy

Zoltán ismertette a Gépdivizio, ezen belUl a gyOri gyár

1998-ban efért eredményeit és beszélt ajivO ëv kihivásairOl.

VégUl Veszprémi Gyorgy a nyugdijas bizottság titkára

beszélt a bizottság ezévi tevékenvsegerol.

A jelen IévOk megem lékeztek az elhunyt kollégákrol is.
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NyugdIjas talãlkozók

HartO LászlO

Ujiaki Zokán

35 eves

Tudja János

Gratulálunk!

DIjak:

Vezetöi Dij:

Bartos István FF5 projektkOvetés. Alapanyagok.

ker.áruk kivO/tásthnak USA-be/i egye:-

tetCse.

__n



GépdivIzió

A 2D szivattyü dIjazottjai

Uzemlátogatãsa Vácott

Dijãtadás az FF5 és Thermatool

projectek sikeres befejezéséërt



Gépd ivIzió

CJzleti tájékoztatO a VTGben

Tôth Piroska értékelte a györi Ieltár eredményét, majd Dönczä Zotán vacsorajegyeket adott at a kiemelkedã te)jesitmenvt

nyUjto munkatársaknak.



GEpdivizió

Oszlányiné Tóth Gabriella a Visa Classic kártyák használatáról és az üj utazási szabályzatról tartott eläadást

Járvás Andrásnë ës CsákO Józsefüzleti tájkoztatót tart Györben


